Exploring controllers and actions

As you saw in chapter 2, a controller is one of the core components of an ASP.NET MVC application. It’s a class that contains one or more public methods (actions) that correspond to a particular URL. These actions act as the “glue” in your applications, bringing together data from the model with the user interface of the application (the view), so it’s important to understand how these actions work. In this section you’ll gain a better understanding of how controller actions work as we briefly explore the anatomy of a controller and look at what should typically be part of a controller action.

But first, let’s remind ourselves of what a controller action looks like. Here is the Index action of our GuestbookController.

Our controller consists of a class that inherits from Controller and contains public methods that define actions. In chapter 2, we mentioned that all controllers have to inherit from the Controller base class, but this isn’t strictly true—controllers don’t have to inherit from  Controller, but the framework requires that they must at least implement the IController interface or they won’t be able to handle web requests. 

In order to understand just how the framework decides whether a class should be treated as a controller, let’s examine the IController interface in more detail.

Изучение контроллеров и действий
Как вы видели в главе 2, контроллер является одним из основных компонентов ASP.NET модели MVC (Model-View-Controller – «модель-представление-контроллер») приложения. Это класс, который содержит один или несколько методов (действий), объявленных как public, что соответствует, в частности, URL. Эти действия выступают в приложениях в качестве «клея», связующего вместе данные модели с пользовательским интерфейсом приложения (представлением), что важно для понимания того, как эти действия работают. В этом разделе вы лучше поймете то, как выполняются действия контроллера, мы кратко рассмотрим, из чего состоит контроллер и посмотрим из каких частей обычно состоят действия контроллера. 
Но сначала давайте вспомним, как выглядят действия контроллера. Вот действие Index нашего GuestbookController.
Наш контроллер состоит из класса, который унаследован от Controller и содержит объявленные как public методы, которые определяют действия. В главе 2 мы отметили, что все контроллеры должны быть унаследованы от базового класса Controller, но это не совсем верно – контроллеры не должны быть унаследованы от Controller, но фреймворк требует, чтобы они, по крайней мере, реализовывали интерфейс IController, иначе они не смогут обрабатывать веб-запросы.
Для того, чтобы понять как фреймворк принимает решение о том, рассматривать ли класс в качестве контроллера, давайте исследуем интерфейс IController более детально.
